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V posledním čísle zpravodaje v měsíci září jsem si posteskl 
nad problémy s projekty, které máme realizovat s pomocí 
dotací od státu a EU. Od té doby se situace radikálně změnila.  

Dne 13.11.2008 byla Sloupu a Šošůvce konečně schválena 
investiční dotace z Operačního programu Životní prostředí  
na jejich společné dílo „Sloup, Šošůvka – ČOV a kanalizace“. 
Z evropských fondů k nám v příštích dvou letech připutuje 
107,6 mil. Kč a ze Státního fondu životního prostředí pak 
dalších 6,3 mil. Kč. To je po letech snažení jistě dobrá zpráva, 
až na to, že z vlastních rozpočtových prostředků budeme muset 
přidat 30,4 mil. Kč. Státní fond ŽP nám proto nabízí půjčku  
10 mil. Kč s výhodným úročením 1 %, další znatelnou pomoc 
pak očekáváme od Jihomoravského kraje.  

Do konce února nám projektant stavby Aquaprocon Brno 
předá zadávací dokumentaci, abychom mohli ihned vyhlásit 
veřejnou soutěž na dodavatele stavby. Ta ale může trvat až 
několik měsíců, se zahájením stavby proto nelze počítat dříve 
než v květnu až červnu 2009. 

Stavět se ale určitě bude a je nutno vzít tuto skutečnost 
na vědomí. Proto znovu vyzývám všechny vlastníky dosud  
na ČOV nenapojených nemovitostí, umístěných podél nových 
nebo rekonstruovaných stok, aby se na připojení připravili. 
Jedná se o řadové domy Sloup-jih (č.p. 169 až 176 a č.p. 192 
až 199), rodinné domky na Skřépě a směr Blansko (č.p. 122, 
103, 104 a 222) a v bytovkách, kde se bude celá hlavní 
kanalizační stoka vyměňovat a prodlužovat až k rekreačnímu 
středisku Čermák. Po roce 2010 by měly být na ČOV napojeny 
téměř všechny nemovitosti, až na pár výjimek, u nichž by 
napojení bylo jen velmi těžce proveditelné. Využijme tedy této 
možnosti, neboť po dokončení stavby bude jakýkoliv dodatečný 
zásah do opravených komunikací zcela jistě velice nákladnou 
záležitostí.    

Složitou situaci s realizací stavby 7 pečovatelských bytů 
jsme i přes měsíční zdržení vyvolané povolovacím řízením 
nakonec přece jen zvládli, díky mimořádnému pracovnímu 
úsilí a krásnému počasí, které nám bylo dopřáno. Kdo postup 
stavby od zahájení dne 16. října sledoval, viděl, že stavba 
rostla ne každým dnem, ale doslova každou hodinou.  

Dnes je tedy státní dotace 4,55 mil. Kč účelně prostavěna, 
objekt je zvenčí v podstatě hotov a vnitřní dokončovací práce 
budou pokračovat po vyzrání anhydritové podlahy. Stále 
příznivé počasí nám navíc dovoluje pracovat na připojení 
objektu na inženýrské sítě. S úplným dokončením včetně 
zpevněných ploch, sadových úprav, zahrádek a oplocení 
počítáme na jaře příštího roku.  

Problém nebude ani s naplněním bytů, přihlášených 
zájemců je již dokonce více než bytů – celkem osm.  



Realizace komplexní pozemkové úpravy na Lukách – 
rybníka u druhého mostu a cesty k Vlčí skále byla po dohodě 
Pozemkového úřadu Blansko s dodavatelem stavby – firmou 
Silnice Brno, přeložena na jaro příštího roku.    

Těžkou hlavu mají členové zastupitelstva z nutné potřeby 
snížení nákladů základní školy, což znamená komplexní 
zateplení budovy. Na zasedání 11.12.2008 po dlouhé diskusi 
rozhodlo zastupitelstvo o tom, že i toto obecní břemeno bude 
řešit radikálně podáním žádosti o „evropskou“ dotaci, a to  
i přesto, že další vysoká spoluúčast z rozpočtu obce, souběžná 
se splácením ČOV, může znamenat zmrazení všech jiných 
investičních aktivit. Škola se ale opravit musí a její postupné 
zateplování ze „zbytků“ rozpočtu by trvalo neúnosně dlouho. 

A za této rozpočtově velmi náročné situace vyvstává 
potřeba rozšíření kapacity mateřské školy. Že se ve Sloupě 
lidem líbí a mají zájem u nás stavět a že se u nás najednou rodí 
více dětí je jistě dobře. Výše popsané projekty ve spojení 
s posilováním pramenišť pitné vody, které je také stále více 
potřeba, nás ale natolik omezují, že varianta přístavby dalšího 
oddělení MŠ ke stávající budově, jejíž studii včetně modelu 
máme k dispozici, bude patrně nereálná. Zastupitelé proto 
oprášili myšlenku umístění další třídy MŠ do budovy základní 
školy a objednali příslušnou studii (hotová bude v únoru).  
Při konečném rozhodování v této věci budeme jistě muset vzít 
do úvahy i skutečnost, že ve 4 km vzdálené MŠ ve Žďáru bude 
od příštího školního roku k dispozici asi 15 volných míst  
a pokud se nenaplní, bude hrozit její uzavření.       

Na novém sídlišti Sloup – sever jsme letos v létě provedli 
spodní stavbu komunikace a v měsíci listopadu pak rozvody 
STL plynovodu. Ihned nato – 11. prosince – zastupitelstvo 
schválilo prodej plynovou za cenu jeho pořízení (470 tis.Kč) 
Jihomoravské plynárenské. Na příští rok zbývá dokončení 
veřejného osvětlení, uložení telekomunikačních kabelů a 
pokračování stavby komunikace, alespoň do takového stavu, 
aby mohla sloužit prvním obyvatelům sídliště.  

Poslední současnou větší starostí zastupitelstva je stav 
našeho kulturního domu. V posledních letech se sice podařilo 
pořídit v něm samostatné plynové topení, nové nouzové 
osvětlení a vstupní dveře, větší část oprav je ale před námi.  
A času moc není, maximálně 2 roky do zahájení splácení úvěrů 
na ČOV a ZŠ. 

Proto byla v listopadu podána na Jihomoravský kraj 
žádost o dotaci v oblasti kulturních zařízení na výměnu oken, 
fasádu a GO sociálních zařízení – celkem za 2 mil. Kč, z čehož 
50 % by měl být náš podíl. 

Nakonec k dotazům na místní rozhlas. Nedávno byl 
dokončen bezdrátový systém a původní staré reproduktory byly 
odpojeny. Případná „hluchá místa“, která mohla vzniknout, 
budou řešena na jaře doplněním dalších hlásičů.             

    Starosta 



   
     Kdo byli manželé Robert a Františka Kalovi ? 

 
     
Opravu již značně poškozeného kříže (u čp. 127) provedl 
v loňském roce nákladem 120 tis. Kč umělecký restaurátor 

František Brodecký z Lysic. Dne 26.9. byl kříž usazen a 28.10. posvěcen naším 
panem farářem P. Karlem Chylíkem. Na podstavci kříže čteme: „Spasiteli světa 
spasiž nás, jenž jsi křížem a krví svou vykoupil nás, pomáhej nám tebe prosíme 
Bože náš.“ „Ke cti a chvále Boží věnovali manželé Robert a Františka Kalovi 
 ze Sloupa 1902.“  Kdo byli manželé Robert a Františka Kalovi? Kde ve Sloupě 
bydleli? 
     Zmínku o nich je možné najít například ve sloupské farní kronice: V měsíci 
říjnu 1902 byl při silnici vedoucí ze Sloupa k Němčicím postaven nový železný 
kříž za 500 korun. Je na místě starého dřevěného, již valně sešlého. Kříž tento 
věnovali manželé Robert a Františka Kalovi, řezník a hostinský ze Sloupa. Kříž 
tento byl nížepsaným farářem (P. Josef Sychra) v neděli XXII po sv. Duchu  
o slavnosti „ Posvěcení chrámu“ ( 19. října ) posvěcen. Manželé Kalovi slíbili 
za sebe a své potomky, že se o zachování a potřebnou opravu tohoto kříže starati 
budou. 
     Rod Roberta Kaly pocházel ze Šošůvky, kde postavil větrný mlýn. Jeho otec 
se jmenoval Josef a matka Marianna, rozená Nečasová. Jako řezník působil  
ve Sloupě na čp. 51, takže o povolání Roberta bylo rychle rozhodnuto. V roce 
1896 se jako dvacetišestiletý (tehdy už jako řeznický mistr) oženil s Františkou 
Kučerovou ze Sloupa čp. 35. Jak jistě mnozí z vás vědí, byl to nejen sedlácký 
grunt, ale také takzvaná „malá hospoda“. Za svědky jim byli František Hýsek 
nadučitel v Němčicích a František Hasoň z čp. 34. Manželka Františka Hýska 
byla za svobodna Kučerová ze Sloupa čp. 35. Ani druhý svědek nebyl vybrán 
náhodně. Manželkou Josefa Hasoně byla Emílie, manželská dcera Josefa  
a Marianny Kalových. Františkovi a Emílii Hasoňovým se v roce 1897 narodil 
syn, který dostal jméno Robert. Jedním z kmotrů byl Robert Kala... 
     Provázanost selských rodů nebyla rozhodně náhoda, neboť to bylo výhodné 
pro obě strany. Krátce po svatbě Roberta a Františky je čp. 51 přestavěno  
na hostinec a řeznictví. V Okresním archivu Blansko se dochovaly plány na tuto 
přestavbu. Kreslil je Jindřich Severa, zednický mistr v Bejkovicích. O tom, že se 
vše plánovalo dlouho dopředu svědčí fakt, že plány jsou kresleny již v roce 
1895. Podle vyprávění pamětníků byly sedlácké rody docela dobře zabezpečeny 
po potravinové stránce, ale majetku v čistých penězích prý měly také málo.  
Z tohoto důvodu bylo takovéto provázání nesmírnou výhodou, neboť občasná 
„černá“ zabíjačka se zpeněžila v řeznictví a hostinci. Sedlák si prý většinou 
nechával sádlo a vnitřnosti. 
     V roce 1897 se manželům Kalovým narodila dcera Anděla a v roce 1902 
nechali postavit onen výše zmíněný kříž. To už se v Robertovi zřejmě začal 
ozývat duch mlynářských předků, neboť v tomto roce zemřel sloupský mlynář 
Antonín Kočvara a mlýn se snažila udržet jeho žena Kateřina. V roce 1906 ale 

 

 



mlýn prodává Kalovým, kteří si ponechali i dům čp. 51. O šest let později 
(v roce 1908) umírá Robert ve věku 38 let na zánět jater a jeho žena Františka 
pronajímá mlýn Karlu Klemsovi, rodáku z Konice. Františka bydlela v té době 
ve svém domku čp.51 a na mlýně byl Klemsa pouze jako nájemník. 
Hospodářství ale začalo rychle upadat. O snaze Františky tento neutěšený stav 
změnit svědčí fakt, že v roce 1913, kdy prodala čp. 51 Boudovým, objednala  
v ČKD Blansko nový mlynářský stroj, jehož podoba se dochovala na výkresech 
uložených v Moravském zemském archivu Brno. Po I. světové válce pronajímá 
mlýn jistému Pešákovi, který zde působí až do osudného požáru v roce 1930. 
Zbytky mlýna dlouho bez majitele nezůstaly. Ještě v roce 1930 koupil mlýn  
od vdovy Kalové mlynář Josef Fadrný, původem z Doubravice. Mlýn přestavěl 
do původního stavu, pouze neobnovil požárem zničený katr. Kromě toho 
ponechal vdově Kalové možnost, aby ve mlýně bydlela až do své smrti. 
     Tolik alespoň malá vzpomínka na Roberta a Františku Kalovy.  

 
 

Odkdy máme ve Sloupě hřbitov? 
 

     Také se vám zdá, že čím jste starší, tím ten čas nějak rychleji utíká? Je 
logické, že frekvence myšlenek spojená s naší smrtelností je jiná ve dvaceti  
a jiná v padesáti letech. Postupně začínáme na ten náš místní hřbitov chodit jaksi 
častěji (netvrdím, ovšem že všichni) a najednou si toho místa jaksi začínáme 
vážit. Možná vás někdy napadla otázka, odkdy že zde ten náš hřbitov vlasně je? 
Ono i zřizování hřbitovů mělo svá pravidla. Zřizovaly se u farních a filiálních 
kostelů, takže před ustanovením sloupské farnosti (25.8.1755) a vybudováním 
hřbitova se pohřbívalo buď v Doubravici nebo v Petrovicích. Je asi 
pochopitelné, že například v době válek to mohlo být i jinak. Také v době, kdy 
byl Sloup ještě osadou, tím mám na mysli 15. a 16. století, je docela možné, že 
došlo k pochovávání zemřelých někde v blízkosti osady, i když už tenkrát platila 
přísná pravidla. V roce 1039 vyšly nové církevní zákony. Mimo jiné se zde 
praví: „Kdo nepochová nebožtíka na společném hřbitově věřících, ale v  poli 
nebo v lese, zaplatí pokutu 300 peněz do knížecí pokladny.“  
     S výstavbou hřbitova se započalo ihned po zřízení farnosti. První pohřeb se 
konal 6. července 1756. Šlo vlastně o dva pohřby v jeden den. První pohřbenou 
byla Marina Čzumová, dcera mlynáře na Punkvě. Bylo jí 12 let. Druhou 
pohřbenou byla Barbara, dcera Antonína Medřického, mlynáře z Komořan. 
Zemřela ve věku tří let. Další pohřeb se konal 30. září, kdy byly na sloupském 
hřbitově uloženy ostatky Anny Krátké ze Šošůvky. Zemřela ve věku pouhých tří 
měsíců. Prvním sloupským občanem, pohřbeným na zdejším hřbitově byl 
František, syn Tomáše Jalového, který zemřel 31. března ve věku sedmi dní. 
     Posuneme se až do 4. listopadu roku 1911, kdy tehdejší sloupský farář  
P. Josef Sychra píše na brněnskou biskupskou konzistoř následující žádost: 
„Jelikož dosavadní sloupský hřbitov výměrou 8 arů již nedostačoval, tudíž 
nutnost jej rozšířiti nastala, bylo kupní smlouvou ze dne 11. ledna 1911  
z hotovosti vlastního kostelního jmění a z poplatků za přenechání zvláštních 



hrobů, zakoupeno 268 m² ku rozšíření stávajícího hřbitova, a sice z polností 
hřbitovu sousedících. Sloupský hřbitov jest připsán kostelu (pozemková kniha 
parcelní číslo 522), a tak byla potřebná k rozšíření část kostelem zakoupena  
a kostelu připsána. V nejhlubší úctě podepsaný tudíž prosí o milostivé svolení, 
by tuto novou část hřbitova sloupského posvětiti směl. 
     V letošním roce bylo dokončeno další rozšíření hřbitova, a to o 259 m², čímž 
sloupský hřbitov (včetně hřbitova rodiny Salmů) dosáhl rozlohy 2 453 m². 
 
Poklidné svátky a v roce 2009 hodně zdraví a štěstí přeje 
 

Miloslav Kuběna, kronikář       
 
 

  Okénko základní školy 
 
 

Poděkování 
Děkujeme všem sponzorům, kteří podpořili akci Miss ZŠ Sloup 2008. 
Hlavními partnery byly firmy Internetovy-prodej.cz, Originální-sperky.cz  
a MOGATI DIAMONDS. 
Seznam dalších sponzorů najdete na www.zssloup.net. 
 
Poděkování patří také p. Novákovi ze Sloupu za krásný vánoční stromek  
a ing. Mikuláškovi (firma dm Software ) za poskytnutí software pro školní 
matriku. 
 
Pozvánka na ples 

Tradiční školní ples se uskuteční v pátek 23.ledna 2009 od 20:00 hodin 
v kulturním domě. Hraje Medium, vstupné i s místenkou činí 100 Kč. 
Předprodej bude zajištěn v sekretariátu školy a v prodejně paní Nečasové.  
 
Rekonstrukce šaten 
Ke konci roku nám v rozpočtu školy zbyly finanční prostředky na provedení 
rekonstrukce šaten u tělocvičny, které jsou již dlouho ve špatném stavu. Žáci 
– ale také nájemci školních sportovišť – tak získají odpovídající zázemí  
pro svoje pohybové aktivity. Celkový náklad akce je 65000 Kč. 

Důležitá informace pro žáky 9. ročníku a rodiče 

V letošním školním roce dochází k důležitým změnám v přijímací řízení  
na střední školy. Rodiče absolventů byli již informováni zvláštním číslem 
Občasníku; informace jsou také na www.zssloup.net. Konzultaci si v případě 
potřeby můžete domluvit s Mgr. Pavlem Dočekalem (tel.: 606858240) nebo 
s Mgr. Michaelou Matějkovou (tel.: 516435337). 
 
 
Vážení občané a přátelé školy, 
 
dovolte mi, abych Vám jménem všech zam ěstnanc ů ZŠ Sloup pop řál veselé 
Vánoce a  š ťastný nový rok 2009. 

 
Mgr. Pavel Dočekal, ředitel školy 



 

Z činnosti Výboru pro občanské záležitosti a kulturu 
 

Ve čtvrtek 6. listopadu jsme uspořádali ve spolupráci se 
Spolkem pro rozvoj venkova Moravský kras v místním poutním 
kostele Dušičkový koncert, v němž hned tři sbory – Lumír a 
Musica Conspirata z Brna a Kantila Křtiny – společně uvedly 
vrcholné Requiem francouzského skladatele Gabriela Faurého. 

 

V sobotu 20. prosince jsme připravili pořad pro seniory 
„Lásky v nedbalkách“, s nímž zavítala do Sloupu Agentura Gong 
z Olomouce. 

 

Pozvánka 
 
V pátek 16. ledna 2009 ve 20 hodin uspořádá Městys 

Sloup tradiční  

SOUSEDSKÝ BÁL 
  

K tanci a poslechu hraje skupina NOTA BENE Jaroslava Musila. 
Bohatá tombola, občerstvení. 
Předprodej vstupenek od 5.1.2009 v prodejně ČAS. 
 

 

 
 
 

Sňatků bylo v letošním roce uzavřeno celkem 22, z toho 
12 v kostele, 6 na úřadě městyse, 2 v jeskyních  
a 2 na rozhledně ve Veselici.  
 

 

Koho jsme letos přivítali …… 
 

Karolína Šindelková (nar. 5.2.), Nikola Pastuchová (nar. 
27.2.), Jolana Ondroušková (nar. 5.3.), Štěpán Hlaváček 
(nar. 28.3.), Michaela Kalová (nar. 1.5.), Radim Vybíhal 
(nar. 8.5.), Kryštof Sychra (nar. 30.5.), Eliška Musilová 
(nar. 22.6.), Ondřej Doležal (nar. 9.8.), Marek Štěpán (nar. 18.8.), 
František Hasoň (nar. 19.8.), Jiří Březka (nar. 8.9.), Valérie Boudová 
(nar. 15.9.), Veronika a Monika Skotákovy (nar. 26.9.), Gabriela 
Šmídová (nar. 21.11.). 
 

…… a s kým jsme se rozloučili 
 

Ing. Josef Jermolajev (+15.2.), Miloslava Machačová 
(+12.5.), Ing. Jaroslav Raudenský (+ 27.6.), Cyril 
Suchý (+ 3.7.), Jiří Dobiášek (+ 28.8.), Ludmila 
Němcová (+ 1.10.), Hedvika Grimová (+ 7.10.). 



 

Blahopřejeme našim jubilantům 
 

Prosinec 
Kršková Libuše, č.p. 144 50 roků 
Sedlařík Jaroslav, č.p. 156 70 roků 
Bezděková Jarmila, č.p. 149 75 roků 
Brantalík Vlastimil, č.p. 164 75 roků 
Krátký Rudolf, č.p. 68 75 roků 
Rybářová Ludmila, č.p. 67 75 roků 
Kalová Marie, č.p. 101 80 roků 
Kratochvílová Marie, č.p. 154 82 roků 
Hasoňová Olga, č.p. 120 84 roků 
Doležel Jan, č.p. 126 92 roků 

Leden 
Kuběna Miloslav, č.p. 219 50 roků 
Sedláková Jitka, č.p. 104 50 roků 
Štrajtová Eva, č.p. 156 60 roků 
Čuma Filip, č.p. 157 70 roků 
Filka Augustin, č.p. 79 70 roků 
Lepková Marie, č.p. 106 86 roků 

Únor 
Ševčíková Jarmila, č.p. 53  60 roků 
Zemanová Věra, č.p. 134 86 roků 

Březen 
Vybíhal Pavel, č.p. 199 50 roků 
Vymazalová Marie, č.p. 11 75 roků 
Vymazal Jan, č.p. 148 80 roků 
Fiala Josef, č.p. 161 82 roků 
Raudenský Josef, č.p. 121 82 roků 
 

Ludmila Myna říková, 
 předsedkyně výboru pro občanské záležitosti a kulturu 

 
 
 

Sloupským sportem 
 

KOPANÁ 
 

Druhá sezóna našich mužů po návratu mezi okresní elitu měla téměř 
hororový závěr. Zachránili jsme se až v posledním kole, kdy na našem hřišti 
prohrály Vísky. Tímto zápasem ukončila své působení v našem dresu řada hráčů 
(Peřina, Němec, Grim, Gryc, Zouhar M., Rebelka) a také trenér Olda Šenk.    



 
S příchodem nového trenéra Davida Jarůška, našeho bývalého hráče, 

naopak přišli na hostování z Aposu Blansko Zdena Vach, Hynek Jarůšek (bratr 
trenéra) a Tomáš Nevřela, který hostování o ½ roku prodloužil. Z Rudice přišel 
na hostování Pavel Pernica (Masáro) a na přestup Honza Sychra. Šošůvka nám 
na půl roku „pustila“ Martina Mikuláška. 

Úvod soutěže 2008/2009 nám vyšel dokonale a po šesti odehraných 
kolech jsme byli s pěti výhrami, jednou remízou a 16 body na čele OP. Až 
v sedmém kole jsme poprvé prohráli, a to 1 : 2 na hřišti posledních Lysic. 
V tomto utkání se vážně zranil Zdena Vach (vazy v rameni) a do konce podzimu 
se už na hřišti neobjevil. A zranění pak pronásledovalo náš tým velmi často. 
Řada klíčových hráčů nebyla několik zápasů po sobě k dispozici (Libor Zouhar, 
Martin Mikulášek, Honza Sychra, Zdeněk Mynařík, Tomáš Nevřela, Radim 
Vítek, Tomáš Brantalík). Úzký kádr způsobil, že hráči byli nuceni nastupovat ne 
zcela doléčeni a často pak kvůli obnovení zranění odstupovali ze hry. 
Nejcitelnější byla ztráta Zdeny Mynaříka, který si v Drnovicích obnovil zranění 
kotníku, a protože nebyl k dispozici ani druhý gólman David Šmída, musel mezi 
tyče naskočit 16-letý dorostenec Honza Šmíd. Ve všech 4 závěrečných kolech se 
ale svého těžkého úkolu zhostil velmi dobře a dokázal, že je velkým talentem. 
Ve dvou případech dokonce chytal v sobotu za dorost a v neděli za muže.  
Při nedostatku hráčů hrál ve třech utkáních na místě obránce další 17-letý 
nadějný sloupský hráč Jirka Sotulář. 

I když se ve druhé části podzimu projevil také pokles formy některých 
hráčů, byla právě zranění hlavní příčinou toho, že jsme se po zbytečných 
ztrátách začali v tabulce propadat. Po předehraném jarním kole jsme se nakonec 
se ziskem 22 bodů (6V-4R-4P) při skóre 26 : 23 zastavili až na 7. místě. Vůbec 
se nám nedařilo doma, ze 7 utkání jsme 3 x prohráli, z toho 2 x po sobě 
v posledních kolech (Vísky 2 : 3, Rudice 1 : 3). Doma pasivní skóre 10 : 12 
hovoří jasně. Naopak jsme dosahovali dobrých výsledků venku, kde máme 
bilanci 3V-3R-1P a aktivní skóre 16 : 11. 

O 26 vstřelených gólů se podělilo 9 hráčů, 3 branky byly z penalt a 1 gól 
byl vlastní. Po 5 brankách dali Martin Mikulášek a Pavel Pernica, 4 x se trefil 
Staňa Sekanina a 3 x Pavel Nečas a Libor Zouhar. Všechna utkání odehráli 
Pavel Nečas, Staňa Sekanina a Hynek Jarůšek (jediný náš vyloučený). 

Čeká nás sice klidné jaro, bez sestupových starostí, ale bude nutné doplnit 
kádr. Hostování totiž končí Tomáši Nevřelovi a Martinu Mikuláškovi a někteří 
hráči dali přednost florbalu (bratři Hudcové, Radim Vítek). 

   
Velmi dobře si vedly také mládežnické oddíly. Hlavní zásluhu na tom má 

společné sestavení týmů z hráčů Šošůvky a Sloupu. Věční rivalové konečně 
našli společnou řeč a to se projevilo na výsledcích.  

U dorostu nešlo sestavit samostatný tým ani ve Sloupě, ani v Šošůvce,  
a tak jediným řešením bylo společné družstvo. U žáků byla situace jiná. Dva 
týmy se postavit daly, ale za cenu jejich průměrnosti až podprůměrnosti. 
Konečné rozhodnutí sestavit i u žáků družstvo společné se ukázalo jako správné. 



 
Žáci hrající pod hlavičkou Sloupu na „domácím“ hřišti v Šošůvce  

po podzimní části vedou „A“ skupinu okresního přeboru se ziskem 30 bodů  
při skóre 66 : 8 (10V-0R-1P) před Aposem Blansko se stejným počtem bodů. 
Žáci prohráli jen ve třetím kole 0 : 1 v Adamově a pak následovala šňůra  
8 výher. Do střelecké tabulky se zapsalo 7 hráčů, nejvíc gólů dali šošůvský Míra 
Zouhar – 22 a sloupští Ondra Čípek – 15 a Dix Svoboda – 8. Ze šošůvských 
skórovali ještě David Keprt – 8 x, Martin Vrana – 5 x a Filip Furch – 1 x,  
sloupský Tonda Razák dal 5 branek a 1 gól byl vlastní.  

Společný dorostenecký tým hraje rovněž pod hlavičkou Sloupu. Důvod je 
pochopitelný, při nedostatku hráčů může žák nastoupit za dorostence jen  
při souhlasném názvu týmů. Dorost hraje na hřišti ve Sloupě. Do letošního 
ročníku OP se přihlásilo 20 družstev, a tak se hraje ve 2 skupinách po 10 
účastnících. Dorost je po podzimní části na 4. místě se ziskem 15 bodů  
(4V-3R-2P) při skóre 25 : 16. Stejně jako pro muže tak i pro dorost není domácí 
prostředí žádnou výhodou. Obě prohry totiž utrpěli dorostenci doma ve Sloupě. 
O 25 gólů se podělilo 7 hráčů : 8 x Štěpán (Kevin) Strachoň (S), 6 x Honza 
Kuchař (Š), 5 x Kuba Žák (S), 2 x Pavel Hasoň (S) a 1 x Kuba Jakš (Š), Adam 
Kugler (S) a Ondra Čípek (S). Jeden gól byl vlastní. 

Celkově lze účinkování všech týmů v podzimní části sezóny 2008-2009 
hodnotit jako úspěšné. 

Závěrem chci jménem hráčů a výboru FO poděkovat všem, kteří se 
podíleli na úspěšné činnosti oddílu v roce 2008, ať už byli z řad sponzorů, 
příznivců či dobrovolníků zajišťujících občerstvení nebo přípravu hřiště,  
a popřát jim do nového roku pevné zdraví a životní pohodu. Se všemi se těší 
fotbalisté na shledanou počátkem dubna 2009, kdy bude zahájena jarní část bojů 
o mistrovské body.  

 

Přehled podzimních výsledků : 
 

Doma : muži : Doubravice 1:0, APOS „B“ 2:2, Letovice 1:0, 
  Bořitov 1:3, Kořenec 2:1, Vísky 2:3, Rudice 1:3. 
 dorost : Adamov 2:2, Jedovnice 1:2, Rudice 1:4, Lažany 10:2. 
 žáci :  Rudice 8:1, APOS „B“ 5:1, Lipovec 2:0, Vavřinec 
   17:1, Jedovnice 6:2. 
 

Venku : muži : Rudice 5:2, Kotvrdovice 2:0, Boskovice „B“ 2:1,  
   Lysice 1:2, Vavřinec 1:1, Drnovice 3:3, Jedovnice 2:2. 
 dorost : Kotvrdovice 3:2, Vavřinec 1:1, Lipovec 4:2, 
   Olomučany 2:0, Ráječko 1:1. 
 žáci : Rájec 5:1, Adamov 0:1, Černá Hora 8:0, Ostrov 10:1, 
   Ráječko 1:0, Kotvrdovice 4:0.    

 
 
 

  Zdeněk Kučera                                                                            
 



ŠACHY 
 

V první polovině října začala našemu A týmu krajská soutěž. Do ČKD se 
vrátili Polách a Hroza, naopak nás posílil Jara Novotný. Letošní ročník je 
výjimečný tím, že se do něho poprvé probojovalo hned devět družstev z okresu 
Blansko. V prvním kole se nám podařilo ve velice důležitém zápase porazit 
poměrně hladce Boskovice 5,5 : 2,5. V dalším kole jsme již v pohodě smetli 
Rudici B 7 : 1. Šanci na body jsme naopak propásli po velkém boji s áčkem 
Rudice, která patří k favoritům krajského přeboru. Po prvních skončených 
partiích jsme šli do nadějného vedení 2,5 : 1,5, ale v dalších partiích jsme přidali 
již pouze půl bodu, takže utkání skončilo naší porážkou 3 : 5. Zatím v posledním 
kole nám ve Vyškově s největším favoritem tohoto ročníku chyběli hned čtyři 
hráči a i to vedlo k drtivé prohře 1 : 7. Po čtvrtém kole jsme na osmém místě  
a zhruba takové umístění bude  i naším cílem. Vynikající výkony podává 
zejména Martin Pokladník, který hraje s nejlepšími hráči soupeřů a má  bilanci 
dvě výhry a dvě jeho partie skončily nerozhodně. Všechny tři své partie vyhrál 
Karel Němec, ostatní mají výsledky střídavé. 
 V okresním přeboru jsme zahájili prohrou v Rudici s jejím céčkem  
2,5 : 5,5. Vdalších třech  kolech se nám dařilo a po drtivých výhrách s Makkabi 
Boskovice B 6 : 2, Jedovnicemi 7 : 1 a Jevíčkem B 6,5 : 1,5 jsme již na druhém 
místě okresního přeboru o bod za vedoucí Rudicí C. 
 V listopadu jsme pořádali již šestý ročník Memoriálu Jiřího Hasoně.  
Za rekordní účasti 58 šachistů zvítězil Zdeněk Hloušek z Lipovce, druhý skončil 
Pavel Hubený z Boskovic a třetí Daneš Polách z Adamova. Škoda nešťastné 
prohry v závěrečném kole našeho Ivo Sedláka, který před posledním kolem vedl 
celý turnaj. Tato porážka ho odsunula na páté místo, hned za ním na šestém 
skončil Petr Špičák a první dvanáctku uzavřel Martin Pokladník. 

Po devětadvacáté již budeme organizovat Vánoční turnaj, na který tímto 
chceme pozvat všechny zájemce této královské hry. Turnaj se koná tradičně  
28. prosince ve 13,00 hodin v kulturním domě. 

 Na závěr přeji jménem šachistů všem občanům Sloupu šťastné a veselé 
prožití svátků vánočních a mnoho zdraví a spokojenosti v roce 2009. 
 

Karel Němec 
LEDNÍ HOKEJ 

 

Ročník 2008/2009 OP začal pro naše hokejisty 25.10. utkáním proti Černé 
Hoře. Tradičně se hraje na ZS v Blansku, přihlášeno bylo 9 účastníků, Kunštát 
však ze soutěže krátce po jejím zahájení odstoupil. 

Po úvodní vysoké porážce s Černou Horou 1 : 9 se našim dosud 
nepodařilo vyhrát jediné utkání, a tak jsou v tabulce na posledním 8. místě. 
Prohráli jsme s Letovicemi 3 : 5, s Rájcí 2 : 8, s Adamovem 2 : 9 a s Březinou  
2 : 6. Při dvou odložených zápasech s HC Blansko „B“ a s Lysicemi máme 
vysoce pasivní skóre 10 : 37. Odvety zahájíme na ZS v Blansku zápasem 
s Černou Horou v neděli 28.12. v 16 hodin.    

Zdeněk Kučera 



 

 

 

 

 

 
 

Všem občanům Sloupu 
 

klidné a radostné prožití vánočních svátků 
 

a  
 

hodně zdraví, spokojenosti a pohody  
 

v roce 2009 
 
 

 
 
 
 

SLOUPSKÝ INFORMA ČNÍ ZPRAVODAJ H ŘEBENÁČ 

Vychází nepravidelně dle potřeb Úřadu městyse Sloup. Pro 
všechny sloupské domácnosti zdarma, pro volnou distribuci 
cena 10,- Kč. 
 



Toto číslo vyšlo 22. prosince 2008 v počtu 350 výtisků 
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